
Protokół

z obrad Komisji Wspólnej Rady Gminy Trąbki Wielkie

z dnia 26 marca 2018 roku

Rozpoczęcie obrad – godz. 14:00

Zakończenie obrad – godz. 16:45

Posiedzenie  rozpoczęło się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Trąbkach Wielkich.

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Leszczyński.

W Komisji  uczestniczyli:  Skarbnik  Gminy Zofia  Gorzyńska  oraz  Pan  Karol  Kozak  Kierownik

ZGKiM w Trąbkach Wielkich,

Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Leszczyński na podstawie listy obecności poinformował,

że cały skład Rady Gminy jest obecny.

Ustawowy skład Komisji Wspólnej Rady Gminy wynosi 15 Radnych.

Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu.

Przewodniczący Rady Gmi  ny – przedstawił porządek dzisiejszego posiedzenia:

1. Przygotowanie  projektu  regulaminu  dostarczania  wody i  odprowadzania  ścieków  celem

przekazania go do zaopiniowania organowi regulującemu;

/Referuje Pan Karol Kozak – Kierownik ZGKiM w Trąbkach Wielkich/

2. Zapoznanie się z informacją przekazaną przez ZGKiM w Trąbkach Wielkich, pismem nr

ZGKiM.700.13.2018.JD, dnia 15.03.2018r., dotyczącą opłat za usługi wodne dla obiektów

nieużytkowanych przez Zakład;

/Referuje Pan Karol Kozak – Kierownik ZGKiM w Trąbkach Wielkich/

3. Omówienie  materiałów  XLIX  sesji  zwyczajnej  Rady  Gminy  zaplanowanej  na  dzień

27 marca 2018r.

Ad 1. Przygotowanie projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków celem

przekazania go do zaopiniowania organowi regulującemu.

/Referuje Pan Karol Kozak – Kierownik ZGKiM w Trąbkach Wielkich/

Pan Karol Kozak – poinformował,  że w przygotowanym regulaminie większych zmian nie ma.

Wprowadzono małe kosmetyczne zmiany, które wynikają z obowiązującej ustawy. Zaznaczył, że

obowiązująca ustawa mówi, że Rada Gminy przygotowuje projekt uchwały i kolejno wysyła go do

zaopiniowania  organowi  regulującemu  –  Państwowe  Gospodarstwo  Wodne  Wody  Polskie.

Ponownie zaznaczył, że w regulaminie nie ma żadnych wielkich zmian.

Przewodnicząc  y Rady Gminy – zapytał, czy Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w
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Trąbkach Wielkich, z punktu widzenia ustawy z dnia 7 czerwca 2001r. o zbiorowym zaopatrzeniu w

wodę  i  zbiorowym  odprowadzeniu  ścieków,  jest  przedsiębiorstwem  wodociągowo  –

kanalizacyjnym.

Wójt Gminy –  poinformował, że ustawowo tak jest przyjęte.

Przewodniczący Rady Gminy – zapytał, czy są pytania do Pana Kierownika w powyższym temacie.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Józef Sroka – zapytał,  czy regulamin precyzuje jak powinna

wyglądać ściągalność za nieuregulowaną odpłatność za wodę.

Pan Karol  Kozak – poinformował,  że cała  procedura dotycząca odcięcia  dostępu do wody jest

uregulowana w samej ustawie, nie w regulaminie.

Przewodniczący  Rady Gminy –  podał,  że  Rada  Gminy  zgodnie  z  obowiązującą  ustawą,  musi

regulamin dostarczania wody i odprowadzania ścieków zaopiniować, zgodzić się z nim i kolejno

wysyła taki projekt do zaopiniowania organowi regulacyjnemu, czyli do Państwowej Gospodarki

Wodnej Wody Polskie. Po wysłaniu do Polskich Wód, Rada musi mieć świadomość, że po jego

zaopiniowaniu nie będzie można już wnosić do niego uwag. Prosi, aby radni dokładnie zapoznali

się  z jego treścią i zgłosili ewentualne uwagi do tego projektu.

Ad 2. Zapoznanie się z informacją, przekazaną przez ZGKiM w Trąbkach Wielkich pismem

nr ZGKiM.700.13.2018.JD, dnia 15.03.2018r., dotyczącą opłat za usługi wodne dla obiektów

nieużytkowanych przez Zakład;

/Referuje Pan Karol Kozak – Kierownik ZGKiM w Trąbkach Wielkich/

Pan Karol Kozak – podał, że za każde ujęcie są  pobierane opłaty wodnoprawne. Otrzymaliśmy

naliczone opłaty i  nie wiemy co to jest.  W ZGKiM takich pozwoleń wodnoprawnych nie ma i

dlatego odesłaliśmy pisma te celem wyjaśnienia do Gminy, do Skarbnik Gminy, celem wyjaśnienia,

czy  Gmina  ma  takie  zezwolenia  wodnoprawne.  Ponownie  zaznaczył,  że  Zakład  Gospodarki

Komunalnej nie wie, czego one dotyczą, należy to ustalić.

Przewodniczący Rady Gminy – zwrócił uwagę, że do Biura Rady pisma te zostały przekazane tylko

do wiadomości.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy    Józef  Sroka – zwrócił  uwagę i  zapytał,  dlaczego pismo jest

wystawione w Tczewie.

Pan Karol Kozak – poinformował, że wystawione jest z Tczewa ponieważ tam jest zlewnia.

Wójt Gminy – dodał. że Wody Polskie to nowy twór i jest wokół tego dość dużo zamieszania.

Oprócz tego Wody Polskie  są  podzielone na rejony.  Należy sprawdzić,  co to  są  za zezwolenia

wodnoprawne.

Członkowie komisji zapoznali się z treścią w/w pism. Zwrócono uwagę, że z całą pewnością należy

to wyjaśnić. Prośba o informację zwrotną w tej kwestii.
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Ad 3.  Omówienie materiałów XLIX sesji  zwyczajnej  Rady Gminy zaplanowanej na dzień

27 marca 2018r.

Przewodniczący  Rady  Gminy –  zwrócił  uwagę,  że  w  proponowanym  porządku  obrad  nie  są

uwzględnione punkty dotyczące:

 uchwał dotyczących zmian budżetu gminy na 2018r.

 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2018 – 2023

a projekty uchwał zostały jednak przygotowane i Radnym w dniu dzisiejszym przedłożone.

Oddał głos Pani Zofii Gorzyńskiej Skarbnik Gminy.

Pani   Zofia Gorzyńska Skarbnik Gminy – uzasadniła potrzebę wprowadzenia projektów uchwał do

porządku sesji Rady Gminy. Odczytała uzasadnienie w/w uchwał.

Przewodniczący Rady Gminy – zapytał, czy są pytania do projektu uchwały.

Radny Jan Selka – stwierdził, że  Rada zabezpiecza środki na remont dróg już do przetargu.

Kolejno  wywiązała  się  dyskusja  w  sprawie  ceny  jaka  będzie  za  wykonanie  jednego  metra

kwadratowego drogi. W trakcie tej dyskusji Wójt Gminy Wyjaśnił, że cena za metr kwadratowy

drogi będzie ustalona po przetargu.

Kolejno wywiązała się dyskusja na temat dróg na terenie Gminy Trąbki Wielkie. Przewodniczący

Rady Gminy przerwał w/w dyskusję  i  poprosił,  aby zadawać pytania w kwestii  zmian budżetu

gminy, a temat dróg przenieść do punktu - wolne wnioski.

Pani Zofia Gorzyńska Skarbnik Gminy – nawiązała do projektu uchwały w sprawie wieloletniej

prognozy  finansowej  i  poddała,  że  dokonano  ujednolicenia  zmian,  które  zostały  dokonane  w

uchwale w sprawach zmian budżetu Gminy. Zaktualizowano dochody, wydatki i przychody.

Przewodniczący Rady Gminy – zapytał, czy są pytania do wieloletniej prognozy finansowej. Pytań

nie zgłoszono.

Ad 4. Podjęcie uchwały w sprawie podziału Gminy Trąbki Wielkie na okręgi wyborcze w

wyborach do Rady Gminy Trąbki Wielkie.

Wójt Gminy – odczytał pismo z dnia 23.03.2018r., które do Gminy dotarło w dniu dzisiejszym. Z

pisma wynika, że uchwała nie będzie konieczna do podjęcia, ale jeszcze mecenas wypowie się w tej

kwestii.

Ad  5.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  „Programu  opieki  nad  zwierzętami

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Trąbki Wielkie w

2018  roku” – referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy.

Wójt Gminy – uzasadnił potrzebę podjęcia w/w uchwały. Zaznaczył, że same zasady zgłaszania,

gdzie możemy umieszczać bezdomne zwierzęta nie zmieniły się.

Pan Karol Kozak – poinformował, że zmiana jest taka, że fundacja „Pies szuka domu” Animals nie

podpisała z nimi umowy w związku z czym podpisaliśmy umowę z fundacją w Tczewie, gdzie za
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przyjęcie jednego psa będziemy płacić jednorazowo 2 tys. zł. rocznie ok 60 – 70 tyś. zł.

Ad 6.  Podjęcie  uchwały w sprawie sposobu podziału środków na wspieranie doskonalenia

zawodowego  nauczycieli  (planu  dofinansowania),  ustalenia  maksymalnej  kwoty

dofinansowania opłat za kształcenie pobieranych przez szkoły wyższe i zakłady kształcenia

nauczycieli  oraz  ustalenia  specjalności  i  form  kształcenia,  na  które  dofinansowanie  jest

przyznawane w 2018 r.

Wójt Gminy -  Poinformował, że Gmina, zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym i ustawą karta

nauczyciela, ma obowiązek zabezpieczyć środki na doskonalenie nauczycieli.  Formy kształcenia

jakie są objęte tym wsparciem są wymienione w pkt. 2 regulaminu. Opłaty za kształcenie są podane

w tabeli załączniku do uchwały. Podział ten jest o tyle istotny, że jeżeli Rada taki projekt uchwały

uchwali, to kwoty tej nie można inaczej podzielić. Do tej pory placówki oświatowe same dzieliły

sobie tę kwotę i było to różnie.

Radna Anna   Stosio Przewodnicząca Komisji KOSiZ– podała, że Rada po raz pierwszy podejmuje

taką uchwałę. Radna osobiście pozytywnie ocenia projekt tej uchwały. Stwierdziła, że w przeszłości

kwoty były nieproporcjonalnie przez szkoły dzielone.  Bardzo duże kwoty wydatkowano na np.

tonery papier ksero a w zamian brakowało na materiały pedagogiczne. Uważa, że jest to dobry

kierunek podejmując przedmiotową uchwałę.

Kolejno  Przewodniczący  Rady  Gminy  stwierdził,  że  materiały  sesyjne  zostały  już  omówione.

Zwrócił  jednak uwagę,  że  do  Biura  Rady wpłynął  jeszcze  projekt  uchwały w sprawie  nadania

nazwy ulicy w Kleszczewie. Podał, że jest to droga rolna i należy zastanowić się, czy Rada chce

nadać nazwę tej drodze. Uważa, że jeżeli Rada Gminy nada nazwę temu polu, to być może, okaże

się, że za chwilę Gmina będzie miała zrobić coś więcej. W dalszej swojej wypowiedzi zwrócił się

do Radnych o wypowiedzenie w tej kwestii.

Na powyższy temat wywiązała się dyskusja.

Radny Jan Selka – według mnie, nie ma przeciwskazań, aby numerowi działki nadać nazwę, ale

według radnego nie ma żadnych znamion, że tam jest droga.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – skierował zapytanie do Wójta Gminy, czy Rada Gminy może

podjąć regulamin mówiący o tym, co można nazwać drogą.

Wójt  Gminy – stwierdził,  że  nie  ma co się spierać o kamienie graniczne.  Podjęcie uchwały w

sprawie nadania nazwy ulicy,  jest w kompetencji Rady Gminy. Rada może, ale nie musi podjąć

takiej uchwały. Natomiast w sprawie przyjęcia regulaminu dotyczącego tego, co jest drogą, tego co

można nazwać drogą -  nie wie, czy nie wychodzi to poza kompetencje Rady Gminy, musiałby

dopytać mecenasa.

Na powyższy temat wywiązała się dyskusja, w trakcie której Radny Marian Płotka stwierdził, że nie
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ma problemu, aby terenowi temu nadać nazwę mimo tego, że jest to drogo prywatna. Uważa, że to

w niczym nie przeszkadza.  

Przewodniczący Rady Gminy - przedstawił treść e-maila mieszkańca wsi Błotni z dnia 14.03.2018r.

Pismo  dotyczyło  rozmowy  telefonicznej  mieszkańca  z  Kierownikiem  Zakładu  Gospodarki

Komunalnej i  Mieszkaniowej  w  Trąbkach  Wielkich  w  sprawie  nieprzejezdnej  drogi  i  pilnej

interwencji w tej kwestii.

Pan Karol Kozak – poinformował, że tylko połowa z treści pisma jest prawdą. Rozwoziliśmy po

miejscowościach,  na  terenie  Gminy gruz,  i  myślałem,  że  tego gruzu  starczy  dla  miejscowości

Błotni, ale niestety, zabrakło i droga w Błotni nie została naprawiona. W dalszej swojej wypowiedzi

podał,  że  druga  część  pisma  jest  kłamstwem.  Kierownik  nie  powiedziałem,  że  ma  ważniejsze

miejscowości do zrobienia a wręcz przeprosił mieszkańca, że tak a nie inaczej wyszło i kolejnego

dnia pojechał na drogę do Błotni i droga ta została naprawiona. Został tam rozsypany gruz.

Radny Andrzej Klonowski – we wtorek, przed wywozem odpadów, było u Wójta Gminy spotkanie

z kierownikami Jednostek Organizacyjnych Urzędu Gminy. Dzwoniłem, żeby nie wpuszczać firmy

od  odpadów  komunalnych  z  uwagi  na  fatalny  stan  tej  drogi  w  okresie  roztopów.  Niestety

bezskutecznie,  firma  przyjechała  i  zakopała  się  na  tej  drodze  jeszcze  bardziej  ją  uszkadzając.

Pytanie, co mam powiedzieć ludziom, gdzie ewidentnie śmieciarka zniszczyła drogę. Przez 5 dni

mieszkańcy byli odcięci, ani karetka pogotowia, ani żaden samochód osobowy nie mógł przejechać

tą drogą.

Pan Karol Kozak  – stwierdził, że nie jest prawdą, że nie szło tą drogą przejechać.

Radny Michał  Studziński –  nie  zgodził  się  z  wypowiedzią  Kierownika.  Podał,  że  w środę,  po

przejechaniu przedmiotową drogą śmieciarki, jadąc terenowym samochodem, ledwo przejechał tą

drogą.

Wójt Gminy – stwierdził, że w przyszłości, przy panujących takich warunków atmosferycznych,

będzie należało zrobić czasowe ograniczenie ruchu na tego typu drogach. Zwrócił uwagę, że takich

sytuacji,  jak  na  przedmiotowej  drodze,  było  na  terenie  gminy więcej.  Prosi,  aby przekazywać

mieszkańcom, że sytuacje jakie są na wiosnę, na drogach polnych, mogą mieć miejsce w gorsze

dni, kiedy drogi są nieprzejezdne. Prośba aby apelować, że mieszkamy na wsi, a nie w mieście.

Poprosił o partycypację mieszkańców w kosztach budowy dróg. Będziemy budować drogi z płyt

Yomb.

Podał, że na najbliższym spotkaniu z sołtysami omówi temat wyłączenia czasowego dróg z ruchu.

Przewodniczący Rady Gminy – stwierdził, że porządek dzisiejszego posiedzenia został wyczerpany.

Zakończył na tym posiedzenie i podziękował wszystkim za czynny udział.
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Protokolant Przewodniczący Rady Gminy

Katarzyna Czyż                  Zbigniew Leszczyński
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